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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 11116666/20/20/20/2022223333    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury orazzzz    Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych     

Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana w dniu w dniu w dniu w dniu 7 grudnia7 grudnia7 grudnia7 grudnia 2023 r. 2023 r. 2023 r. 2023 r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 7 grudnia7 grudnia7 grudnia7 grudnia    2022022022023333 r.  r.  r.  r. o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:33330, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 16.3516.3516.3516.35    tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 8 na 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Beata Wieszołek  
2. Marek Kotula 
3. Roman Bura 
4. Piotr Kuczera 
5. Marek Liśnikowski 
6. Ilona Mura 
7. Krzysztof Rduch  
8. Wioleta Szotek 

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 5 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Magdalena Herman 
3. Tomasz Mrowiec 
4. Elżbieta Skorupa 
5. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecni byli radni: Roman Goik, Celina Mizia. Lista obecności radnych KSS stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wziął udział także Wójt Pan Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta Pan Błażej 
Tatarczyk, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Gąsior, kierownicy i pracownicy Urzędu Gminy. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Infrastruktury, Pani Beata Wieszołek. Po sprawdzeniu list obecności stwierdziła, że obrady 
każdej z komisji są prawomocne. Następnie powitała radnych oraz gości. 
Na prośbę pracowników Urzędu Gminy została zmieniona kolejność porządku obrad – jako 
pierwszy omawiano temat „Gospodarka odpadami komunalnymi”. Prowadząca odczytała 
porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Gospodarka odpadami komunalnymi.  
3. Planowane zadania inwestycyjne na 2024 rok. 
4. Opinia o złożonym projekcie budżetu Gminy na 2024 r. 
5. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2024 r. 
6. Sprawy bieżące – opiniowanie projektów uchwał. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Gospodarka odpadami komunalnymi 
Informacje dotyczące odbioru odpadów komunalnych i propozycji stawek na przyszły rok 
przedstawiła Pani Iwona Cofalik, insp. w Referacie Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych. System gospodarowania odpadami komunalnymi jest regulowany przepisami 
prawnymi wynikającymi z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. 2023  
poz. 1469), ustawy o odpadach (Dz. U. 2023 poz. 1587) oraz aktami wykonawczymi do 
ustawy.  
Od stycznia tego roku w naszej gminie zaczął w pełni funkcjonować system tzw. Karta PSZOK.  
Karta PSZOK jest to elektroniczny system ewidencji przyjmowanych na PSZOK odpadów 
komunalnych.  Na dzień dzisiejszy zostało wydanych ponad 1800 kart. 

Porównano stawki w gminach ościennych i warunki, na jakich od mieszkańców są 
odbierane odpady, ograniczenia i częstotliwość wywozu, a także ilość odpadów zebranych w 
Gminie Mszana w minionym i bieżącym roku. Następnie omówiono kwoty z przetargów na 
odbiór  i zagospodarowanie odpadów komunalnych na rok 2024. Ogłoszono 2 przetargi.  25 
września br. nastąpiło otwarcie ofert, które wpłynęły w pierwszym przetargu. W 
postępowaniu tym zostały złożone dwie oferty:  
1. EKO Sp. z o.o., Rybnik – na kwotę 3.643.787,75 zł 
2. Przedsiębiorstwo Komunalne „EKO-GLOB” Janusz Kuczaty, Bełsznica – na kwotę 
3.485.718,25 zł 
Gmina unieważniła postępowanie.  
W dniu 30 listopada br. nastąpiło otwarcie ofert, które wpłynęły w drugim przetargu. W 
postępowaniu tym zostały złożone 2 oferty:  
1. EKO Sp. z o.o., Rybnik – na kwotę 3.499.452,88 zł 
2. Przedsiębiorstwo Komunalne „EKO-GLOB” Janusz Kuczaty, Bełsznica – 3.385.976,09 zł. 
Stawka wynikająca z kwoty, złożonej przez firmę Eko-Glob w drugim przetargu, podzielonej 
przez liczbę mieszkańców wg złożonych deklaracji to 39,59 zł. Należałoby także do niej 
doliczyć koszty obsługi administracyjnej, 1,75 zł, co daje łącznie stawkę 41,34 zł.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior informując, że do budżetu została 
przyjęta stawka 38 zł, a więc niższa od tej, która wychodzi z przetargu, ale wyższa od obecnie 
obowiązującej – 35 zł.  

Głos zabrał Wójt Gminy Mirosław Szymanek, który wskazał, że w okolicznych gminach 
stawka jest niższa, ale jest wprowadzonych sporo ograniczeń dotyczących ilości odbioru 
worków spod posesji, konieczność opłat za worki, czy zakupu we własnym zakresie 
pojemników na bioodpady. W Gminie Mszana mieszkańcy mają to w cenie, a spod posesji 
odbierana jest każda ilość odpadów, co jest bardzo wygodne. Dodał, że powrót w 2024 roku 
do zbiórki wielkogabarytów spod posesji być może przyczynił się do wzrostu kosztów, ale z 
drugiej strony wielu mieszkańców tego oczekiwało i jest to wygoda, zwłaszcza dla osób 
starszych. Wójt ocenił też pozytywnie unieważnienie pierwszego i ogłoszenie drugiego 
przetargu, bo firmy zeszły z ceny o ponad 100.000 zł. Podsumował, że 38 zł to stawka, którą 
ma nadzieję mieszkańcy zaakceptują, mając na uwadze wszystkie udogodnienia, jakie są w 
systemie. 

Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że na wzrost stawek wpływ mają nie tylko ilość 
odebranych odpadów, ale też rosnące koszty pośrednie – płacy minimalnej, paliwa, opłaty na 
RIPOK-ach i inne.  
 
W dyskusji głos zabierali: 

• Mieszkaniec Pan Jarosław Wala, stwierdził , że obecna stawka za odpady powinna 
pozostać w wysokości 35 złotych argumentując to faktem, że mieszkańcy w 2023 roku 
powinni wpłacić do budżetu Gminy około 120 000 złotych więcej od kwoty, którą Gmina 
zapłaci firmie zbierającej odpady, a pozostałą kwotę należy dopłacić z budżetu Gminy 
argumentując to faktem podniesienia podatków od nieruchomości mieszkańcom o 15%, 
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a dodatkowo do budżetu Gminy wpłyną wyższe podatki od nieruchomości w związku z 
wykonanymi pomiarami nieruchomości przez firmę. Zwrócił też uwagę, że firma Eko z 
Rybnika innym samorządom widocznie daje korzystniejsze ceny, niż naszej Gminie, bo jak 
wynika z przedstawionego materiału na komisji inne gmin, które obsługuje ta firma, mają 
dużo niższe ceny. Zwracał uwagę, że aby stawki nie rosły, należy wprowadzać 
ograniczenia i uszczelnić system, ponieważ jest jeszcze dużo do zrobienia. 

• Pani Skarbnik, odnosząc się do wypowiedzi poinformowała, że do końca listopada 2023 
wpływy z opłat za gospodarkę odpadami od mieszkańców wynoszą 2.513.981 zł. 
Natomiast zapłata firmie za prowadzone usługi do miesiąca listopada wyniosła 2.853.632 
zł. Do tej kwoty należy doliczyć koszty obsługi administracyjnej w urzędzie w wysokości 
ok. 150.000 zł. Na dzień dzisiejszy nie ma informacji, w jakiej wysokości będzie faktura za 
miesiąc grudzień. 

• Przewodnicząca Komisji BiI Beata Wieszołek zwróciła uwagę, że Gmina nie ma wpływu na 
kwoty oferowane w przetargu przez firmy. 

• Radny Piotr Kuczera powiedział, że od dawna postuluje wprowadzenie ograniczeń, nie 
należało również przywracać zbiórki wielkogabarytów, bo z pewnością wpłynęło to na 
wyższą kwotę w przetargu.  

• Odnosząc się do wypowiedzi Pana J. Wala, Wójt zwrócił uwagę, że ograniczenia również 
spowodują wzrost kosztów dla mieszkańców, takich jak zakup worków czy kubłów, 
wynajęcie przyczepy, żeby samodzielnie zawieźć odpady na PSZOK. Gmina może ponosić 
dodatkowe koszty za usuwanie dzikich wysypisk śmieci. Przede wszystkim zaś pogorszy 
się jakość usługi odbioru odpadów, z której teraz mieszkańcy są zadowoleni, bo nie 
docierają głosy niezadowolenia. 

• Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Mrowiec opowiedział się za pozostawieniem zbiórki 
wielkogabarytów spod posesji, bo jest to wygodne dla mieszkańców. Podobną wygodą 
jest również możliwość odbierania przez firmę bioodpadów spod posesji. Należy 
pozostawić te rozwiązania nawet kosztem podwyższenia o 3 zł obecnej stawki.  

• Radny Piotr Kuczera zgłosił wniosek o pozostawienie stawki na obecnym poziomie, 35 zł.  

• Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że będzie to oznaczało niedobór w budżecie w kwocie 
600.000 zł, a przypomniała, że system gospodarowania odpadami powinien się 
równoważyć z wpływów z opłaty od mieszkańców.  

Nastąpiła dalsza dyskusja. O godz. 15.05 salę obrad opuścił Radny Roman Bura. 
Po zakończeniu dyskusji Prowadząca obrady poddała wnioski pod głosowanie. 
 
W pierwszej kolejności głosowano stawkę zaproponowaną przez Wójta – 38 zł.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. „Za” – 4 głosy, „przeciw” – 1 
głos, „wstrzymało się” – 2 głosy. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt stawki. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”, bez głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

stawki. 
Następnie głosowano stawkę zaproponowaną przez Radnego P. Kuczerę – 35 zł.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. „Za” – 1 głos, „przeciw” – 4 
głosy, „wstrzymało się” – 2 głosy. Komisja negatywnie zaopiniowała projekt stawki. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. „Za” – 0 głosów, „przeciw” – 5 
głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. Komisja negatywnie zaopiniowała projekt 

stawki. 

Punkt 3. Planowane zadania inwestycyjne na 2024 rok  
Planowane zadania inwestycyjne na 2024 rok przedstawił Z-ca Wójta, Pan Błażej Tatarczyk. 
Dzięki pozyskaniu dofinansowania zewnętrznego realizowane będą: 
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1. Termomodernizacja budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Połomi wraz z 
remontem. Wartość robót wg umowy: 7.982.700,00 zł, termin realizacji: do 07.04.2024
  r.  
Będzie to kontynuacja zadania z 2023 r. Wykonawcą robót jest firma SELL-BUD Inwest 
S.C. Tomasz Mucha, Sylwester Kozłowski, Łukasz Łukaszewicz z siedzibą w Kielcach. 

2. Renowacja budynku starej plebani z roku 1811. 
Wartość robót: 960.000,00 zł. Wysokość dofinansowania z funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych - 940.800,00 zł, termin realizacji: do 31.10.2024 r. 
Przetarg na wykonanie prac renowacyjnych planowany jest w I kwartale 2024 r.  

3. Rewitalizacja centrum Gogołowej. 
Dokończenie inwestycji po zejściu obecnej firmy z placu budowy. Wartość robót: 
5.500.000 zł, termin realizacji: do 30.09.2024 r. (z możliwością przedłużenia do końca 
roku). Przetarg na  dokończenie prac planowany jest na grudzień 2023 r. 

4. Modernizacja infrastruktury sportowej w centrum sołectwa Połomia.  
Wartość zadania: 2.050.000 zł, dofinansowanie z programu Polski Ład: 1.800.000 zł, 
termin realizacji: do 30.04.2025 r. (w budżecie zadanie jednoroczne). Zapytanie cenowe 
na wykonanie dokumentacji planowane jest na grudzień 2023 r. Celem zadania jest 
modernizacja infrastruktury sportowej zlokalizowanej obok budynku Zespołu Szkolno - 
Przedszkolnego w Połomi, poprzez remont boiska wielofunkcyjnego z nawierzchni 
bezpiecznej, budowę placu zabaw, street workout, schodów terenowych i parkingu. 
Zagospodarowanie terenu będzie obejmowało również wykonanie oświetlenia, budowę 
drogi dojazdowej do obiektu i drogi p.poż oraz nasadzenie zieleni. 

5. Modernizacja infrastruktury drogowej polegającej na remoncie drogi gminnej ul. Folwark 
w Połomi. 
Wartość zadania: 5.263.157 zł, dofinansowanie z programu Polski Ład: 5.000.000 zł, 
termin realizacji: do 31.08.2025 r. Dokumentacja w trakcie opracowania. Inwestycja 
obejmuje gruntowny remont drogi gminnej ul. Folwark w miejscowości Połomia, na 
łącznej długości około 1570 mb. 

6. Modernizacja infrastruktury drogowej polegającej na remoncie drogi gminnej ul. 
Mickiewicza w Mszanie.  
Wartość zadania: 3.157.894 zł,  dofinansowanie z programu Polski Ład: 3.000.000 zł, 
termin realizacji: do 31.08.2025 r. Dokumentacja w trakcie opracowania. Inwestycja 
obejmuje gruntowny remont drogi gminnej ul. Mickiewicza w miejscowości Mszana, na 
łącznej długości około 830 mb. 

7. Renowacja elementów budynku starej szkoły z roku 1878, znajdującego się w ścisłej 
strefie zabytkowych obiektów sakralnych.  
Wartość zadania: 408.163 zł, dofinansowanie z programu Polski Ład: 400.000 zł, termin 
realizacji: do 31.10.2024 r. 

Z Funduszu Sołeckiego na 2024 rok realizowane będą: 
1. Wykonanie oświetlenia ulicznego odnogi ulicy Słonecznej i łącznika ul. Słonecznej i 

Wiejskiej w Gogołowej. Kwota - 50.000 zł, termin realizacji - do 30.05.2024 r.  
2. Wykonanie dokumentacji projektowej oświetlenia ulicznego ulicy Ładnej w Mszanie. 

Kwota - 7.000,00 zł, termin realizacji - do 30.05.2024 r.  
3. Budowa oświetlenia części boiska sportowego w Połomi. Kwota - 40.000,00 zł, termin 

realizacji - do 30.08.2024 r. 
4. Zakup i montaż urządzeń do street workout w Mszanie. Kwota - 38.357 zł, termin 

realizacji - do 30.06.2024 r. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – ile do tej pory kosztowała gminę realizacja inwestycji w Gogołowej 
w ramach rewitalizacji centrum? 
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• Odpowiedzi udzielił insp. ds. inwestycji, Pan Marek Małek – do tej pory wydatkowano ok. 
3,8 mln zł. Do tej inwestycji gmina pozyskała dofinansowanie w kwocie 4 mln zł. Do 
wykorzystania pozostało jeszcze ok. 200 tys. zł dotacji.  

• Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że po doliczeniu 5.500.000 zł, które jeszcze trzeba 
wyłożyć na dokończenie budowy, zadanie to będzie kosztować ponad 9 mln zł, a miało 
kosztować 7 mln.   

• Odpowiadając Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk wskazał, że biorąc pod uwagę aktualną 
sytuację na rynku, niedawną inflację i duży wzrost cen oraz porównując, jak poszły do 
góry koszty budowy np. domu jednorodzinnego, nie jest to wcale bardzo wysoka kwota. 
Dodał, że wpływ na perturbacje przy budowie i ostateczne odstąpienie firmy od realizacji 
miała również pandemia COVID-19 i wybuch wojny w Ukrainie.  

• Pan Radny Kuczera wskazał, że firma przez pół roku nic nie robiła na budowie. 

• Insp. Marek Małek zwrócił uwagę, że Gmina wystąpiła do sądu i będzie domagać się od 
firmy zwrotu części poniesionych kosztów, w kwocie ok. 600.000 zł. Dodał, że po raz 
pierwszy zdarzyła się taka sytuacja, że firma nie dokończyła dużej inwestycji realizowanej 
na terenie gminy Mszana. 

• Głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek wskazując, że Gmina robiła wszystko, aby firma 
dokończyła realizację zadania, na które od dawna oczekują mieszkańcy Gogołowej. Być 
może firma nie zeszłaby z placu budowy, gdyby dodatkowy 1 mln zł, wynegocjowany w 
sądzie, otrzymała szybciej. Tak się nie stało, firma AGC Bytom nie dokończyła zadania, ale 
gminie udało się doprowadzić przynajmniej do tego, że budowa osiągnęła stan surowy 
zamknięty i nie niszczeje. Obecnie są prowadzone działania, aby wyłonić wykonawcę i 
sprawnie dokończyć realizację budowy. Są też czynione starania o pozyskanie 
dodatkowych środków na dokończenie budowy i wyposażenie. Do pozyskanych na 
początku budowy 4 mln złotych należy doliczyć 2,5 mln, które udało się niedawno 
pozyskać z programu Polski Ład, a dodatkowo jest szansa na 1,8 mln zł w ramach 
projektu, który przygotował Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji. Natomiast na 
doposażenie nowej remizy będą przeznaczone środki z tzw. bonusu frekwencyjnego. 

Więcej głosów nie było.  

Punkt 4. Opinia o zło żonym projekcie bud żetu Gminy na 2024 r. 
Projekt budżetu gminy na 2024 rok wraz z Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2024 - 
2031 radni otrzymali w materiałach. Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Skarbnik Gminy zapoznała Radnych z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym projekcie budżetu, Wieloletniej Prognozy 
Finansowej i o planowanym deficycie. Radni otrzymali te uchwały w materiałach. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – jaki jest zakres remontu sceny plenerowej w Połomi, ujęty w 
projekcie budżetu? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta – wymiany wymagają płytki w pomieszczeniu kuchennym, 
remont obejmie też częściowo łazienki. 

Więcej pytań nie było.  
 
Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie budżetu na 2024 
r.: 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. „Za” – 6 głosów, 
„przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2024-
2031: 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. „Za” – 6 głosów, „przeciw” – 
0 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 

Szczegółowa opinia Komisji Budżetu i Infrastruktury do projektu budżetu stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu. 

Pkt. 5. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na  2024 r. 
Proponowany plan pracy KBiI na 2024 r., powstały po konsultacjach z Przewodniczącą 
Komisji, Komisja przyjęła jednogłośnie. Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Proponowany plan pracy KSS na 2024 r., powstały po konsultacjach z Przewodniczącym 
Komisji, Komisja przyjęła jednogłośnie. Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Punkt 6. Sprawy bie żące 
W tym punkcie Komisje opiniowały kolejne projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. 
o projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji "Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana na lata 2023-2032" 
Projekt Radni otrzymali w materiałach. Był on już omawiany i został pozytywnie 
zaopiniowany przez KBiI na jej posiedzeniu 23 października. Projekt dokumentu wymagał 
uzyskania oceny środowiskowej. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych, Pani Dorota Rajszys poinformowała, że Wójt Gminy wystąpił do Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach oraz Śląskiego Państwowego Wojewódzkiego 
Inspektora Sanitarnego w Katowicach z wnioskiem o uzgodnienie odstąpienia od 
przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko „Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana na lata 2023-2032". Ww. 
organy wyraziły stanowisko, że dla przedmiotowego projektu dokumentu nie zachodzi 
potrzeba przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. W związku z 
tym Wójt Gminy Mszana, zgodnie z art. 48 ust. 7 cyt. ustawy, podał do publicznej 
wiadomości informację wraz z uzasadnieniem, w sprawie odstąpienia od przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla „Programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana na lata 2023-2032". 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
o projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których realizowane planowane 

kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 r. 
Wykaz tych wydatków omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. Są to głównie środki na nadzory 
inwestorskie dla realizowanych inwestycji. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
o projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok 
Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z wpływem nieplanowanych 
dochodów oraz wniosków kierowników jednostek organizacyjnych zachodzi konieczność 
dokonania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy. 
I. Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2023 r. o kwotę 80.000,00 zł 
II. Zmienia się plan wydatków budżetu gminy na 2023 r. o kwotę per saldo 80.000,00.  
Skarbnik podała, że są to ostatnie zmiany w tegorocznym budżecie gminy. 
Nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
o projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ograniczania Niskiej Emisji na terenie 

Gminy Mszana na lata 2024-2027" 
Projekt omówiła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych, Pani 
Dorota Rajszys. PONE, opracowany przez firmę Eko-Team Konsulting, był prezentowany na 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 23 października. Następnie Wójt Gminy wystąpił 
do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach oraz Śląskiego Państwowego 
Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Katowicach z wnioskiem o uzgodnienie 
odstąpienia od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 
Programu. Ww. organy wyraziły stanowisko, że dla przedmiotowego projektu dokumentu 
nie zachodzi potrzeba przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. W 
związku z tym Wójt Gminy Mszana, zgodnie z art. 48 ust. 7 cyt. ustawy, podał do publicznej 
wiadomości informację wraz z uzasadnieniem, w sprawie odstąpienia od przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla "Programu Ograniczania Niskiej Emisji 
na terenie Gminy Mszana na lata 2024-2027". 
Nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
o projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Wodzisławskiego zadania publicznego 

zarządzania drogami powiatowymi położonymi w granicach administracyjnych Gminy 
Mszana w zakresie letniego i zimowego utrzymania chodników dróg powiatowych oraz 
utrzymania zieleni przydrożnej, 

Projekt omówiła Kierownik Dorota Rajszys. Jak co roku, Gmina przejmie od Powiatu 
Wodzisławskiego prowadzenie zadania publicznego zarządzania drogami powiatowymi 
położonymi w granicach administracyjnych Gminy w zakresie letniego i zimowego 
utrzymania chodników dróg powiatowych oraz utrzymania zieleni przydrożnej w 2024 roku. 
Przyjęcie zadania nastąpi na mocy porozumienia zawartego pomiędzy Zarządem Powiatu 
Wodzisławskiego, a Wójtem Gminy Mszana. Powierzone zadanie Gmina będzie realizować w 
ramach otrzymanej od Powiatu dotacji celowej.  
 
Pytania zadawali: 
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• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o wysokość kwoty, Pani Kierownik odpowiedziała, że 
wyniesie ona 37.700 zł. Do tej kwoty będą realizowane prace. Jest to taka sama kwota 
dotacji, jak w roku 2023, natomiast rok czy dwa lata wcześniej kwota dotacji wynosiła 
31.500 zł 

Nie było więcej pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
o projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego oraz wyrażenia woli współdziałania z 
innymi samorządami w zakresie jego wdrażania 

Kierownik Dorota Rajszys poinformowała, że od ubiegłego roku trwają prace nad Planem 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego. 
Jest to dokument umożliwiający planowanie działań transportowych i rozwoju 
zrównoważonej mobilności mieszkańców w perspektywie około dwudziestu kolejnych lat. 
Jego głównym celem jest dążenie do podniesienia jakości życia mieszkańców dzięki 
wydajnym rozwiązaniom i obniżaniu wpływu transportu na środowisko. Subregionalny 
charakter dokumentu powoduje, że planowane działania dla wszystkich gmin i powiatów 
koncentrują się na potrzebach transportowych mieszkańców i wymagają współpracy 
pomiędzy różnymi podmiotami.  
27 listopada bieżącego roku zakończyły się konsultacje społeczne projektu, o których radni 
również byli informowani na poprzednich posiedzeniach. Uchwałę przyjmującą „Plan 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla obszaru Subregionu Zachodniego Województwa 
Śląskiego" mają przyjąć wszystkie gminy Subregionu, wyrażając wolę współdziałania z innymi 
samorządami w zakresie wdrożenia zapisów Planu. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – jakie będą korzyści dla mieszkańców z przyjęcia tego Planu? 

• Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że jest to dokument programowy, strategiczny i 
ponadlokalny, niezbędny do pozyskiwania dofinansowania m.in. na rozwój transportu, 
budowę ścieżek rowerowych i wdrażania nowoczesnych rozwiązań komunikacyjnych. 

• Wójt M. Szymanek uzupełnił, że w rozmowach na temat transportu wybija się zdanie, iż 
najlepszy system byłby taki, który obejmuje cały Subregion. Obecnie procedowany Plan 
jest dokumentem ogólnym, niezbędnym jednak do starania się o fundusze zewnętrzne, 
jeśli takie się pojawią. Jego posiadanie pozwoli na uzyskanie dodatkowych punktów przy 
ocenie.  

Więcej głosów nie było. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radna Wioleta Szotek zapytała, czy firma, która odśnieża drogi, musi się stosować do 
jakiegoś limitu szerokości? Zwróciła uwagę, że zupełnie nie zostały odśnieżone mijanki i 
na niektórych drogach trudno było się wyminąć. 
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• Z-ca Wójta odpowiedział, że powodem była bardzo duża ilość śniegu, który spadł w 
krótkim czasie. W pierwszym okresie nie było miejsca gdzie go spychać. Tam gdzie jest 
taka możliwość, firma stara się odśnieżać szerzej. 

• W tym temacie Wójt dodał, że przy dużych opadach problem pojawia się także na 
chodnikach – mimo odśnieżania jest na nie spychany ścieg z dróg. Zapewnił, że firma 
zostanie uczulona na odśnieżanie tzw. mijanek na najbardziej wąskich odcinkach.  

O godz. 16.15 na salę obrad wrócił Radny Roman Bura, usprawiedliwiając się, że jako strażak 
był wezwany do alarmu. 
 
Dalej pytania zadawali: 

• Radny P. Kuczera zapytał, czy przeniesienie PSZOK na teren firmy, która odbiera odpady 
spowodowało jakieś oszczędności z racji tego, że firma nie musiała wyjeżdżać z bazy? Czy 
został sporządzony aneks do umowy z firmą w tym zakresie? 

• Odpowiedzi udzieliła Kierownik Dorota Rajszys – aneks z firmą w związku ze zmianą 
adresu PSZOK został podpisany, ale koszty się nie zmniejszyły. Są one liczone dla całego 
systemu gospodarowania odpadami, w zależności od ilości odebranych odpadów. 

• Na pytanie mieszkańca, Pana Jarosława Wala, kiedy został odebrany nowy PSZOK na ul. 
Górniczej i dlaczego jeszcze nie został uruchomiony, odpowiedzi udzielił insp. Marek 
Małek – roboty budowlane zostały odebrane 24 sierpnia, następnie przez długi czas 
trwało oczekiwanie na podłączenie prądu przez firmę Tauron.  

• Z-ca Wójta dodał, że PSZOK na Górniczej powinien ruszyć od stycznia, będzie łatwiej 
bilansować i porównywać dane rok do roku. 

• Mieszkaniec J. Wala wyraził zdanie, że PSZOK powinien być obsługiwany przez 
pracowników gminy, będzie wtedy nad nim lepsza kontrola. 

• Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że nie ma do tego wolnych pracowników, ponadto 
muszą to być osoby posiadające odpowiednią wiedzę z zakresu gospodarowania 
odpadami, sposobu ich segregacji itp. Trzeba również podkreślić, że PSZOK czynny jest w 
soboty, a więc dni wolne od pracy urzędu, zatem zatrudnianie pracowników urzędu do 
obsługi PSZOK wiązałoby się przede wszystkim z dodatkową umową, ponieważ wykracza 
to poza zakres czynności osób zatrudnionych w urzędzie. 

• Wypowiedź uzupełnił Wójt Gminy – nie widzi konieczności obsługi PSZOK przez 
pracowników gminy, którzy mają już bardzo dużo obowiązków, a PSZOK będzie czynny 
nie tylko w soboty, ale również w poniedziałki. Drugi dzień został wprowadzony dla 
większej wygody mieszkańców.  

• W kwestii kontroli, insp. Marek Małek dodał, że na PSZOK są kamery, praca firmy może 
być monitorowana.   

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, co z zakupem kontenerów na PSZOK, Z-ca Wójta 
odpowiedział, że, tak jak zostało to przedstawione na jednym z posiedzeń komisji, Gmina 
zrezygnowała w samodzielnego zakupu kontenerów. Ich dostarczenie należy do firmy, 
która będzie je nadzorować i o nie dbać. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 7. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Beata Wieszołek zamknęła wspólne 
posiedzenie Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


